
元智大學資訊傳播學系碩士班研究生學術發表規定 

93.06.15 資訊傳播學系九十二學年度第十一次系務會議通過 

100.10.11 資訊傳播學系一百學年度第三次系務會議通過 

110.11.02 資訊傳播學系一百一十學年度第五次系務會議通過 

 

第一條 元智大學資訊傳播學系碩士班（以下簡稱本所）為提升學術研究水準及專業參與熱

忱，訂定研究生學術發表規定（以下簡稱本規定）。 

第二條 研究生於畢業論文口試前，須依照下列方式擇一發表專業論作： 

1、發表學術論文：須於專業學術期刊（請見系辦公告），或國內外學術研討會中發

表學術論文，經審核通過，公開發表收錄至論文集內，由指導教授認可後，提系

務會議審核。若有二位學生以上共同發表論文，僅能協調有一位學生以此篇論文

申請學術發表。 

2、公開展覽：於校內外舉辦在學期間之作品展覽﹝課程指定之作業展不得計入﹞，

學生於展前須針對展出主題、內容、參展人數、展出方式、相關作品等，製作一

份企畫書提系務會議審核。展出期間須邀請本系教師參觀，並於展後提報成果報

告書，檢附申請表，送系務會議審核通過。 

3、校外比賽：須附比賽簡章、得獎證明及參賽作品，並檢附申請表，送系務會議審

核通過，競賽分類參考標準如附。 

4、出版書籍：出版學術性專書（不含編譯或翻譯、技術報告或工作產品報告），須

附出版書籍，檢附申請表，送系務會議審核通過。 

第三條 其他本規定未定事宜，悉遵照本校及教育部相關規定辦理。 

第四條 本規定經所務會議通過後實施，修正時亦同。  



Regulations for Academic Publications of Graduate Students 

Department of Information Communication 

Yuan Ze University 

June 15, 2004 Passed by the 11th Department Affairs Meeting, Academic Year 2003-04 
October 11, 2011 Passed by the 3rd Department Affairs Meeting, Academic Year 2011-12 

November 2, 2021 Passed by the 5th Department Affairs Meeting, Academic Year 2022-23 

Article 1. The Department of Information Communication, Yuan Ze University (the Department) 

formulates the Regulations for Academic Publications of Graduate Students (the 

Regulations) to enhance the academic research level and professional participation 

enthusiasm of graduate students. 

Article 2. Before the oral defense of the thesis, graduate students shall choose one of the following 

ways to publish their professional works: 

1. Academic paper publication:  

Graduate students shall publish an academic paper in professional academic journals 

(see the Department’s announcement) or in domestic or international academic 

conferences, pass the review, and be publicly published and included in a symposium. 

After obtaining approval from the advisors, they shall further submit the published 

paper to the Department Affairs Meeting for review and approval. If there are two or 

more students co-authoring a paper, only one student can apply for academic 

publication with the paper. 

2. Public exhibition:  

Graduate students shall hold a work exhibition (excluding any designated by a course 

cannot) during the study period on or off the campus. Before the exhibition, students 

shall prepare a proposal for the exhibition theme, content, number of participants, 

exhibition method, related works, etc., and submit it to the Department Affairs Meeting 

for review and approval. During the exhibition period, they shall invite faculty of the 

Department for visit. After the exhibition, students shall submit a performance report 

and an application form to the Department Affairs Meeting for review and approval. 

3. Off-campus competition:  

Graduate students shall submit the competition rules, award proof and entry work as 

well as an application form to the Department Affairs Meeting for review and approval. 

The competition categories are based on the reference standards as attached herein. 

4. Book publication:  

Graduate students shall submit the published academic monographs (excluding editing 

or translation, technical reports or work product reports) and an application form the 

Department Affairs Meeting for review and approval. 

Article 3. Any matters not stipulated by these Regulations shall be handled in accordance with 

applicable regulations of the University and the Ministry of Education. 

Article 4. These Regulations shall be implemented upon the approval by the Department Affairs 

Meeting. Any amendments shall be processed accordingly. 



資訊傳播學系碩士班 

學術發表規定申請表 

申請人：____________________        申請日期：_______________________ 

申請項目【請在 □ 內打勾】 

 

□ 發表學術論文 須於專業學術期刊或全國性學術研討會中發表學術論文。 

期刊／論文主題：_________________________________________________ 

期刊／研討會名稱：_______________________________________________ 

檢附以下相關資料，請在該項目前 □ 內畫 ˇ 

□期刊/論文一本  □研討會議程  □期刊封面 

□ 公開展覽 展覽主題 ________________________________ 

參展人數 __________ 

檢附以下相關資料，請在該項目前 □ 內畫 ˇ 

□展覽企劃書【須針對展出主題、內容、參展人數、展出方式、相關作品等提出具體

描述】 

備註：須於校內外舉辦在學期間之作品展覽﹝課程指定之作業展不得計入﹞ 

□ 校外比賽 檢附以下相關資料，請在該項目前 □ 內畫 ˇ 

比賽名稱 __________________________________________________________ 

檢附以下相關資料，請在該項目前 □ 內畫 ˇ 

□比賽簡章  □得獎證明【獎狀、獎牌、獎盃…】  □參賽作品 

□ 出版書籍 出版著作名稱 _________________________________________________________ 

出版時間 __________________ 

檢附以下相關資料，請在該項目前 □ 內畫 ˇ 

□出版書籍 

申請表填妥後將連同附件一併送系務會議送審。 

 

 

指 導 教 授 簽名：__________________   日期：____________ 



Master’s Program in the Department of Information Communication 

Application Form for Academic Publications 

Applicant: ____________________ Date of Application: _______________________ 

Items of Application: 【Check the □ that applies】 

□ Academic Paper Publication  The paper has to be published in professional academic journals or national academic 

conferences.  

journal/conference publication title: ________________________________________ 

journal/conference name: _____________________________________________ 

Attach the following materials and check the boxes that apply: 

□ A copy of journal/conference publication  □ Conference program  □ Journal 

cover  

□ Public Exhibition  exhibition theme ________________________________ 

total exhibitors __________ 

Attach the following materials and check the boxes that apply: 

□ Exhibition proposal 【describe in detail the theme, content, total exhibitors, 

exhibition way, and related works】 

Remarks: The items exhibited at YZU or off-campus has to be those completed during 

the study period at YZU (the assignment completed for course work cannot be 

included).  

□ Off-campus Competition Attach the following information and check the boxes that apply: 

competition name 

________________________________________________________ 

Attach the following information and check the boxes that apply: 

□ Competition rules □ Award proof 【certificate, medal, trophy】 □ Entry work 

□ Book Publication  publication name __________________________________________________ 

publication time __________________ 

Attach the following material and check the boxes that apply: 

□ Published book(s)  

Complete this application and submit it with the attachment to the Department Affairs Meeting for review and approval. 

 

Signature of the advisor: ______________________  Date: _________________________ 

 


